



Referat fra bestyrelsesmøde nr. 5 i Herning Svæveflyveklub 2. juni 2026 kl. 19:00 – 20:30 (TEAMS)

Deltagere

- Bjarne Sørensen, næstformand
- Per Kragssø, kasserer
- Thomas Grove, sekretær

Afbud

- Thomas Faurholdt Jørgensen, formand
- Erik Jørgensen
- Kim Kruse Kristensen (suppleant)

Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden, referat fra sidste møde samt punkter til drøftelse under evt.

Referat godkendt.

Pkt. 2 Ind- og udmeldelser

Niels Mejlhede Kold
Christoffer Skovbjerg

Indmeldt som elev pr. 01.06.2026
Aktiv til passiv pr. 01.09.2026

Derudover er der to mulige nye elever på vej ind. Den ene besøger os i weekenden. Desuden er der måske en SPL-pilot ind fra en anden klub. Thomas Grove spørger, om vi har nået begrænsningen af elever ift. instruktører. Per Kragssø siger, at det ikke er tilfældet.

Pkt. 3 Økonomi

Saldobalance pr. 02.06.2026:

Herning Svæveflyvecenter S/I	113.800,00 DKK
Gæstestarter	19.945,00 DKK
Vedligeholdelse af flypark	177.925,00 DKK
Tagudskiftning (lån)	-111.725,00 DKK
Kantine	5.415,00 DKK
Køb/salg af fly	11,70 €
Driftskonto	102.915,00 DKK

Per Kragssø gennemgår indtægter ift. budget for de øvrige mødedeltagere. Lige nu ser det rimelig fornuftigt ud. Der har ikke været væsentlige ekstraordinære udgifter udover købet af flyhenteren. Vi skal fortsat være påpasselige med vores midler, da vi har været gode til at bruge dem på det seneste.

Efter instruktørkurset har vi fremsendt en regning til Unionen. Vi kan søge tilskud hos Herning Kommune for vores udgift til instruktørkurset samt materielkurset.

Det er fortsat planen, at VK skal til Aeropaint Service til oktober for at få overfladerne renoveret. Tilbuddet som Bjarne Sørensen har modtaget er 20.000,00 € ekskl. moms.

Pkt. 4 Salg af UTV

Vi har som bekendt købt en benzindrevet UTV. Den skal sælges igen, da vi har indkøbt en elektrisk flyhenter som kan klare det den skal. Vi skal have solgt den benzindrevne UTV hurtigst muligt. Herning



Svæveflyvecenter S/I er blevet spurgt, om de vil købe den, men de vil hellere have en minitraktor til deres behov.

Pkt. 5 Benzinanlæg ZS

Slangen til tankanlægget er tæt på at revne i ZS tankvogn. Det lader til at den kan sprænge når det skal være. Kim Kruse Kristensen har fundet en ny slange til 1.500,00 DKK ekskl. moms. Bestyrelsen beslutter, at der købes en ny slange snarest muligt.

Pkt. 6 Fremtidig investering af en-sædet fly

Der er sendt fondsansøgninger til Norlys vedr. køb af en-sædet skolefly. Derudover har Per Kragssø forberedt en ansøgning til A. P. Møller Fonden. A. P. Møller Fonden har en anderledes ansøgningsproces, som kræver mere benarbejde før ansøgningen indsendes. Der skal klare helheder, strategier og langsigtede planer. Derfor skal der afholdes et fysisk møde, hvor bestyrelsen diskuterer fremtiden, så vi kan få lavet en rigtige ansøgning til A. P. Møller Fonden, men mødet skal også sætte retningen for fremtiden i Herning Svæveflyveklub.

Der kan også søges fonden ift. grønomstilling. Det kan være at et svævefly med benzinmotor kan erstattes med svævefly med elektrisk motor.

Pkt. 7 Åben lufthavn

Der afholdes Åben Lufthavn på Skinderholm 13. juni. Klubben stiller op med en del unge hjælpere. Det fremgår af hjemmesiden, at der er Åben Lufthavn men der er ikke gjort andet for nuværende. Per Kragssø rækker ud til et par medlemmer, for at høre om de kan hjælpe med at flyve med evt. introduktionsflyvninger.

Pkt. 8 Takstregulativ

Opdatering af takstregulativet – Medlemmer som er under 18 år, eller medlemmer under 30 år, som er tilknyttet en SU-berettiget uddannelse, aftjener værnepligt eller står i lære/har elevplads. Junior / studierabat kan ikke opnås, så længe man er på elevpakke.

Pkt. 9 Årshjul

Vi mangler et opdateret årshjul for bestyrelsesarbejder. Det skal opdateres med udtømmende emner. Det er vigtigt, at vi kender de vigtige datoer til fx deadline for ansøgning om tilskud. Årshjulet kan ligges hos sekretæren, som kan sørge for at holde bestyrelsen op på deadlines. Thomas Grove løber med opgaven, hvor de øvrige bestyrelsesmedlemmer byder ind.

Pkt. 10 Organisationsdiagram

Bjarne Sørensen siger, at der skal sættes et arbejde i værk, som afdækker aktiviteterne vi har i klubben. Der kommer mange indberetninger på fejl/mangler på materiel. Bjarne Sørensen håndterer henvendelserne, men der kommer ikke nødvendigvis svare retur, om en fejl er udbedret eller ej. Thomas Grove spørger, om der ikke tidligere har været et organisationsdiagram på hjemmesiden? Den er ikke at finde mere.

Organisationsdiagrammet skal være med til at gøre arbejdet lettere i klubben. Nye medlemmer skal præsenteres for organisationsdiagrammet, så de kan byde ind i arbejdsgrupperne, hvor de har kompetencer.

Bjarne Sørensen foreslår, at Klubhåndbogen bliver gennemgået til forårsbriefingen. Dermed bliver opmærksomheden henledt på at Klubhåndbogen overholdes.



Pkt. 12 Eventuelt

Thomas Bach Madsen har tilbudt sig som klubtræner. Han varetager nu denne post. Det skal meldes indtil DSvU.

Per Kragssø og Rasmus Møjbæk har måttet give afkald på deres af VK til Sun Air Cup. Reservationen er fjernet reservationskalenderen.

Næste møde afholdes d. 11. juni kl. 18:00 i klubhuset, hvor fremtidigt en-sædet klubfly diskuteres

For referat,

Thomas Grove

Sekretær